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Јавности Србије (Београд, 28.1.2025.год) 
 
Предмет: Ставови Одељења биотехничких наука, Одељења грађевинских наука и Одељења 

техлошких, металуршких и наука о материјалима Академије инжењерских наука Србије 
(АИНС) са подршком Председништва АИНС 
ПО ПИТАЊУ СТУДЕНТСКИХ ПРОТЕСТА 

 
Поштовани грађани, 
 
Академија инжењерских наука Србије (АИНС) водећа је научна инжењерска институција у земљи 
(претпрошле године смо свечано обележили 25 година постојања), којa остварује, организује, развија и 
подстиче научно-истраживачки и стручни рад у области инжењерства. АИНС настоји да пружа 
независне, избалансиране, потпуне и научно засноване саветодавне услуге Влади и Народној скупштини 
Републике Србије, као и другим заинтересованим странама, у раним фазама изградње националних 
политика и стратегија, које су директно или индиректно повезане са инжењерством и технолошким 
развојем. АИНС данас чине 110 редовних, 72 дописнa, 64 иностранa и 8 почасних чланова. Академија је 
чланица водећих међународних инжењерских академија: европске (као једина академија ван ЕУ) - The 
European Council of Academies of Applied Sciences, Technologies and Engineering (Euro-CASE), и светске  
The International Council of Academies of Engineering and Technological Sciences (CAETS) и сарађује са 22 
партнерске организацијe. АИНС остварује активности кроз 6 основних радних целина: Одељење 
биотехничких наука, Одељење грађевинских наука, Одељење електротехничких наука, Одељење 
машинских наука, Одељење рударских и геолошких наука и Одељење технолошких, металуршких и 
наука о материјалима, као и кроз 11 међуодељењских одбора. 
 
Како је прописано Статутом, и Правилником о раду одељењских и међуодељењских одбора, АИНС се 
обавезала да и о свим виталним догађањима на инжењерској, научној, привредној и друштвеној сцени 
Републике Србије заузима јасне и гласне ставове, и да их саопштава дописом надлежнима и/или 
јавности на свом сајту. 
 
У поводу актуелних инжењерско-друштвених догађања у вези пада надстрешнице на згради железничке 
станице у Новом Саду, као и протеста студената наших техничких факултета са којих потичемо као 
професори, одељења АИНС биотехничких, грађевинских, технолошких, металуршких и наука о 
материјалима усвојила су ставове подршке протестима студената које Вам достављамо у прилогу. 
Ставове је једногласно подржало Председништво Академије на својој седници одржаној 23.1.2025.год. 
 
С поштовањем, 
 

Секретар Одељења биотехничких наука 

 
проф. др Мирјана Шијачић-Николић 

Секретар Одељења грађевинских наука 
              

  
проф. др Душан Најдановић 

 
Секретар Одељења технолошко, металуршких и 

наука о материјалима 

 
проф. др Биљана Стојановић 

 
 

Председник Академије инжењерских наука Србије 

 
проф. др Милош Недељковић 

Прилози: Ставови Одељења биотехничких наука, Одељења грађевинских наука и Одељења технолошких, 
металуршких и наука о материјалима Академије инжењерских наука Србије (АИНС)  

http://www.ains.rs/
mailto:ains@ains.rs


АКАДЕМИЈА ИНЖЕЊЕРСКИХ НАУКА СРБИЈЕ 
ОДЕЉЕЊЕ БИОТЕХНИЧКИХ НАУКА 

 

 

 

ПИСМО ПОДРШКЕ СТУДЕНТИМА И 

ПОЉОПРИВРЕДНИЦИМА 

 

 

Ми, чланови Одељења биотехничких наука Академије инжењерских наука 

Србије, подржавамо студенте и пољопривреднике као и све грађане ове земље 

у борби за правну државу професионалних и независних институција, у којој 

младост има будућност, старост сигурност, а сви грађани подједнаке 

могућности да живе од свог рада.  

 

 
 

 
 
 
 
 

Београд, децембар 2024. 
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Академија инжењерских наука Србије 
Одељење грађевинских наука - ОГН 
Београд 
 

ПРЕДСЕДНИШТВО АКАДЕМИЈЕ ИНЖЕЊЕРСКИХ НАУКА СРБИЈЕ 

 

Предмет: Извештај о давању подршке протестима студената 

 

Пад тешке армиранобетонске надстрешнице изнад главног улаза у зграду 
Железничке станице, која је уништила животе 15 присутних грађана уз два тешко 
рањена и животно угрожена, представља озбиљан удар на наше инжењерство и 
снажну опомену одговорним у државној администрацији да се даље не може на 
овакав начин. Пре свега, не поштују се основна правила инжењерске струке и важећи 
закони и прописи се крше на свим нивоима власти. Притисак власти на учеснике у 
пројектовању и грађењу да одступају од важећих закона и правила, постаје редовна 
појава. Непосредно после самог рушења надстрешнице, упорно се понављају тврдње 
да надстрешница није била предмет реконструкције.  

За чланове нашег одељења од кључне је важности утврђивање пуне одговорности за 
трагедију, у ланцу учесника од: инвеститора, политичара, пројектаната, извођача и 
надзора. Важно је и то да је укупно уговорена цена обављене инвестиције упадљиво 
висока што оправдано наводи на могућност постојања корупције. Узнемирена 
јавност апелује на одговорне да се узрок рушења надстрешнице што пре утврди и 
објави. Супротно, шире се разне претпоставке о могућим узроцима рушења које код 
грађана уносе неповерење у инжењерску струку и у способност државе да се носи са 
насталим проблемима. Постављају се и питања ангажовања стране фирме за главног 
извођача, а затим низа домаћих подизвођача који немају довољно искуства у 
обављању сложених послова на реконструкцији.  

У таквој ситуацији сведоци смо организовања студената великог броја београдских 
факултета, као и студената других већих градова Србије, у масовни протест са 
захтевом да институције у земљи најзад почну да раде стриктно у складу са 
постојећим законима. Како је Железничка станица јавни објекат финансиран из 
буџета, студентски захтеви се односе на транспарентност поступка и отварање 
целокупне документације везане за цео ток извођења реконструкције од: 
пројектовања, тендера, уговора, изградње, обрачуна, пријема и исплате радова. У тој 
својој намери студенти истрајавају без компромиса.  

Након интересовања више чланова ОГН о томе да ли ће АИНС предузети и какве 
кораке планира да се пружи подршка студентским протестима, одлучио сам у среду 
18. децембра 2024. да упутим свим члановима следеће питање: Да ли сте за то да 
наше Одељење пружи подршку студентским протестима? Рок за одговор је петак 
20. децембар 2024.  

Позитивне одговоре сам добио од 6 редовних чланова и од 7 дописних чланова, при 
чему је радни састав Одељења 17 чланова, што износи 76 %. Ако се узме у обзир да 
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су се јавно изјаснили за студентске протесте ректор БУ проф. Владан Ђокић и декан 
Архитектонског факултета проф. Владимир Лојаница, онда је број чланова који се 
изјаснио позитивно 15 у односу на Радни сасатав одељења 19, што износи 79%. Нико 
се није изјаснио против подршке протеста.  

 

Београд, 22.1.2025.      Секретар Одељења 

проф. др Душан Најдановић 
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